

NAPAEA – Future Tense

Folk-Pop/Indiefolk Single

Release: Oct 2023

Digital, Musicvideo

www.napaea.at



Promotext Short

NAPAEA is a Folk-Pop Band from Graz, Austria. Inspired by the Punkrock shows of their teenage years, NAPAEA deliver an energetic and emotional performance wherever they go. As an independent act, NAPAEA has toured all across Austria, Germany and the UK. In the fall of 2018 the band released their debut album "From the City Into the Lake", which was praised for its Folk and Bluegrass vibes. Their new single "Future Tense" is the first title of an EP that will be released in 2024. "Future Tense" is about domestic violence and toxic relationships and about how it is often hard to escape those. Known for their distinct voice and selection of instruments, including blues harps and a concertina, the band has taken a big step towards a sound that is more Pop, more mature, and more confident with their new release.

More infos: ahoi@napaea.at

Supported by Österr. Musikfonds & SKE

Promotext Long

NAPAEA is a Folk-Pop Band from Graz, Austria. Inspired by the Punkrock shows of their teenage years, NAPAEA deliver an energetic and emotional performance wherever they go. As an independent act, NAPAEA has toured all across Austria, Germany and the UK. In the fall of 2018 the band released their debut album "From the City Into the Lake", which was praised for its Folk and Bluegrass vibes. With their debut album, the band has created an ode to life, and delivered an honest and epic soundtrack to the restlessness of wandering.

After a release tour in 2019, the band was temporarily scattered across countries and reunited in Austria when the pandemic disrupted all of our lives. During that time, NAPAEA released their single "[Rambling Song](#)" featuring their friends from the Country and Bluegrass Band "Long Beard Brothers".

Since then, the band has been working on a new collection of songs for quite some time (and in quite some places - Graz, Dublin, Washington DC and Berlin!), which will be released in the spring of 2024. Together with their producer Kevin Lehr (Tagträumer, Lost), the band has created an EP that deals with all sorts of broken relationships.

Their new single "Future Tense" is the first title of this EP and thematises domestic violence and toxic relationships and how it is often hard to escape those. Known for their distinct voice and selection of instruments, including blues harps and a concertina, the band has taken a big step towards a sound that is more Pop, more mature, and more confident with their new release.

Promotext Kurz

NAPAEA ist eine Folk-Pop Band aus Graz, Österreich. Inspiriert von den Punkrock-Shows ihrer Teenagerjahre, liefert NAPAEA energiegeladene und emotionale Performances. Als Independent Act tourte NAPAEA bereits durch Österreich, Deutschland und das Vereinigte Königreich. Im Herbst 2018 veröffentlichte die Band ihr Debütalbum "From the City Into the Lake", das für seine Folk- und Bluegrass-Vibes gelobt wurde. Ihre neue Single "Future Tense" ist der erste Titel einer EP, die im Jahr 2024 erscheinen wird. "Future Tense" handelt von häuslicher Gewalt und toxischen Beziehungen und davon, wie schwer es oft ist, diesen zu entkommen. Bekannt für ihre markante Stimme und die Auswahl an Instrumenten, darunter Blues Harps und eine Konzertina, hat die Band mit ihrer neuen Veröffentlichung einen großen Schritt in Richtung eines Sounds gemacht, der poppiger, reifer und selbstbewusster ist.

Promotext Lang

NAPAEA ist eine Folk-Pop Band aus Graz, Österreich. Inspiriert von den Punkrock-Shows ihrer Teenagerjahre, liefert NAPAEA energiegeladene und emotionale Performances. Als unabhängiger Act tourte NAPAEA bereits durch Österreich, Deutschland und das Vereinigte Königreich. Im Herbst 2018 veröffentlichte die Band ihr Debütalbum "From the City Into the Lake", das für seine Folk- und Bluegrass-Vibes gelobt wurde. Mit ihrem Debütalbum hat die Band eine Ode an das Leben geschaffen und einen ehrlichen und epischen Soundtrack für die Rastlosigkeit des Wanderns geliefert.

Nach einer Release-Tournee im Jahr 2019 war die Band für kurze Zeit über verschiedene Länder verstreut und kam zurück nach Österreich, als die Pandemie unser aller Leben durcheinander brachte. Während dieser Zeit veröffentlichte NAPAEA ihre Single "[Rambling Song](#)" mit ihren Freunden von der Country- und Bluegrass-Band "Long Beard Brothers".

Danach arbeitete die Band über einige Zeit (und an einigen Orten - Graz, Dublin, Washington DC und Berlin!) an einer neuen Sammlung von Songs, die im Frühjahr 2024 veröffentlicht werden soll. Zusammen mit ihrem Produzenten Kevin Lehr (Tagträumer, Lost) hat die Band eine EP geschaffen, die sich mit allen möglichen Arten von zerbrochenen Beziehungen beschäftigt. Ihre neue Single "Future Tense" ist der erste Titel dieser EP und thematisiert häusliche Gewalt und toxische Beziehungen und wie schwer es oft ist, diesen zu entkommen. Bekannt für ihre markante Stimme und die Auswahl an Instrumenten, darunter Blues Harps und eine Konzertina, hat die Band mit ihrer neuen Veröffentlichung einen großen Schritt in Richtung eines Sounds gemacht, der poppiger, reifer und selbstbewusster ist.